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Αθήνα, 17 Ιουνίου 2025 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

Προς τον  Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, κ. Παπασταύρου Σταύρο   

Θέμα: «Λήψη άμεσων μέτρων για την Προστασία του ανθρώπου από τα αυξανόμενα 
περιστατικά εμφάνισης καφέ αρκούδας, στον αστικό ιστό πόλεων και χωριών, σε 
ποιμνιοστάσια, σε επιχειρήσεις και σε καλλιέργειες. Εξασφάλιση συνθηκών ομαλής συνύπαρξης 
του είδους με τον άνθρωπο» 

  

Κύριε Υπουργέ, 

Τους τελευταίους μήνες καταγράφονται με ασυνήθιστη συχνότητα περιστατικά εμφάνισης 
καφέ αρκούδων (Ursus arctos) στον αστικό ιστό πόλεων και χωριών, κυρίως στη Δυτική Μακεδονία, 
στην Ήπειρο και σε άλλες περιοχές της Βόρειας Ελλάδας (Καστοριά, Γρεβενά, Τρίκαλα, Άρτα 
Ελασσόνα, Άρδασσα, Φούφα, Πορειά, Αγία Άννα κ.α.), σε αυλές σπιτιών, δίπλα σε σχολεία και 
παιδικές χαρές, σε ποιμνιοστάσια και σε καλλιέργειες. Αυτό που κάποτε αποτελούσε την είδηση 
του μήνα, σήμερα είναι καθημερινό φαινόμενο, τόσο, που πια δεν αποτελεί καν είδηση. Επίσης 
νέες εμφανίσεις γίνονται σε περιοχές που δεν υπήρξαν ποτέ στο παρελθόν (Χαλκιδική, Πήλιο κ.α.).  

Επειδή, τα περιστατικά αυτά συνιστούν πλέον, σε μεγάλη συχνότητα, κίνδυνο για την 
ανθρώπινη ζωή, με αποκορύφωμα την πρόσφατη απώλεια ανθρώπινης ζωής από επίθεση καφέ 
αρκούδας στην περιοχή του Φρακτού, στο παρθένο δάσος της Δράμας, 

Επειδή, τα περιστατικά αυτά προκαλούν πλέον, σε μεγάλη συχνότητα, σοβαρές  ζημιές στο 
ζωικό και φυτικό κεφάλαιο των κατοίκων, αγροτών, κτηνοτρόφων, μελισσοκόμων, επιχειρηματιών,   

Επειδή, τα περιστατικά αυτά αφορούν πλέον, σε μεγάλη συχνότητα, τροχαία συμβάντα, 
συνήθως με σοβαρές υλικές ζημιές και κίνδυνο για τους οδηγούς, 

Επειδή, η παρουσία ενός μεγαλόσωμου άγριου ζώου μέσα στον αστικό ιστό συνιστά 
αντικειμενικό κίνδυνο τόσο για τους κατοίκους όσο και για το ίδιο το ζώο, 

Επειδή, ως ζωτικός χώρος (home range) της καφέ αρκούδας για τις ανάγκες τροφοληψίας, 
αναπαραγωγής και ανατροφής των μικρών τους ΔΕΝ μπορεί σε καμία περίπτωση να είναι οι αυλές 
των σπιτιών, τα ποιμνιοστάσια, και οι γεωργικές καλλιέργειες, 

Επειδή, όπως φαίνεται από τα παραπάνω, η βελτίωση και διατήρηση της κατάστασης του 
ενδιαιτήματος του είδους, σύμφωνα με τους στόχους του Εθνικού Σχεδίου Δράσης για την καφέ 
αρκούδα (Ursus arctos) (Κ.Υ.Α. 139436/3380/17-12-2024), δεν είναι επιστημονικά επαρκής και 
αποτελεσματική, αφού όλο και περισσότερα άτομα από το είδος αυτό «επισκέπτονται» περιοχές 
εκτός ενδιαιτημάτων, 

Επειδή, πληθαίνουν πλέον οι απόψεις ότι είμαστε μπροστά σε μια πληθυσμιακή έκρηξη ενός 
άγριου είδους στη χώρα μας και όχι σε ένα απειλούμενο είδος, που σημειωτέον δεν έχει φυσικούς 
εχθρούς, όπως ίσχυε ή αντίληψη μέχρι τώρα σε επιστημονικούς φορείς και περιβαλλοντικές 
οργανώσεις, 

Επειδή, εγείρονται πλέον σοβαρά ζητήματα δημόσιας ασφάλειας, φόβου των πολιτών και 
κλιμακούμενης επικινδυνότητας,  

 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

6365

Ημερομ. Κατάθεσης:

17/6/2025
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Για τους ανωτέρω λόγους, ερωτάσθε κύριε Υπουργέ:  

1. Υπάρχει επιστημονικά τεκμηριωμένη, πρόσφατη-επικαιροποιημένη Καταγραφή του 
Πληθυσμού και της Κατάστασης του είδους της καφέ αρκούδας (Ursus arctos) στη χώρα μας; 

2. Στην περίπτωση που διαπιστωθεί αύξηση του πληθυσμού του είδους πέραν των 
προβλεπόμενων επιστημονικών προδιαγραφών, έχετε την πολιτική ευθιξία να προβείτε άμεσα 
στην αλλαγή του Εθνικού Σχεδίου Δράσης, αφού το σχετικό υφιστάμενο νομοθετικό πλαίσιο,  
σχεδιασμένο με άλλα δεδομένα πληθυσμού και εμφανίσεων, δείχνει αναχρονιστικό και δεν 
μοιάζει ικανό για την αντιμετώπιση του φαινομένου; 

3. Πιστεύετε ότι η συχνότητα και η ένταση των  περιστατικών με  τις συνέπειες που είχαν στον 
άνθρωπο (τραυματισμοί, θάνατος) αλλά και στο φυτικό και ζωικό κεφάλαιο, βρίσκονται εντός των 
ανεκτών επιστημονικά ορίων ή παρουσιάζουν πλέον μη αποδεκτές επιστημονικά αυξητικές 
τάσεις;   

4. Τι προτίθεται να κάνει το Υπουργείο με την αποζημίωση των παθόντων από τις συνέπειες 
αυτές που είχαν στον άνθρωπο και συγκεκριμένα α) στις περιπτώσεις θανάτου και τραυματισμών 
ανθρώπων, στην καταστροφή κατοικιών και επιχειρήσεων και β) για να διορθώσει τις παθογένειες 
των αποζημιώσεων του ΕΛΓΑ, για καταστροφή του ζωικού και φυτικού κεφαλαίου από τις 
επιθέσεις της καφέ αρκούδας;  

5. Δεδομένου ότι για εμάς η προστασία του ανθρώπου από τέτοια περιστατικά είναι ύψιστης 
προτεραιότητας, τι προτίθεστε να κάνετε σχετικά με τη λήψη άμεσων, ουσιαστικών και 
στοχευμένων μέτρων για την εξασφάλιση των συνθηκών ομαλής συνύπαρξης του είδους με τον 
άνθρωπο; 

 

Ο ερωτών Βουλευτής, 

 

 Κομνηνός Δελβερούδης 

 




